
Dit huis-aan-huisblad is
informatief drukwerk
en wordt niet beschouwd
als reclamedrukwerk.

Misplaatste hoera-communicatie over stadsfi nanciën 
Er zijn geen ‘overschotten’ bij een stijgende schuld
Het kon een tijdje geleden niet op. Schepen van Financiën Van der Reyde kondigde op zijn socialemediakanalen aan dat de stad 
Diest ruime � nanciële overschotten hee� . Hij zwaaide daarbij met een pagina uit het � nanciële overzicht. Maar hij ‘vergat’ een 
andere pagina uit dat overzicht: dat met de schulden. Wat blijkt? De stadsschuld stijgt van 17,7 miljoen euro naar 31,5 miljoen 
euro. 

Communicatief trucje
Nog een communicatief trucje uit de doos: in 2021 was er ook gejuich. Het beschikbaar budgettaire resultaat bedroeg toen 9,6 miljoen 
euro. In 2022 sprak men vervolgens van 2,5 miljoen euro aan overschotten, maar dit keer kwam dat bedrag van het saldo exploitatie en 
investeringen. Dit jaar staat de teller op - 5,7 miljoen euro. Met andere woorden, als schepen Van der Reyde in 2023 nog wil pronken met 
mooie bedragen, dan zal hij op een andere pagina moeten zoeken naar een cijfer waarmee hij kan uitpakken. 

77 procent meer schulden
Een pagina uit het financiële overzicht waarmee hij niet uitpakt, is die met de evolutie van de schulden. Die stijgen de komende jaren 
van 17,7 miljoen euro naar 31 miljoen euro. Dat is een stijging van 77 procent! Daarover zien we - uiteraard - geen betaalde Facebook-
advertentie …

Misplaatste hoera-communicatie
Hoe dat allemaal kan? Met leningen. Daar is op zich niets mis mee. Elk stadsbestuur draait op leningen. Het ene al meer dan het 
andere. Maar euforisch uitpakken met het geld in je broekzak, terwijl je op weg bent naar de bank om te gaan lenen, is volgens N-VA 
Diest misplaatst. Maar het past wel in het typische communicatieplaatje van de bestuursmeerderheid: “Wij zijn goed bezig, ook al 
blijkt van niet.”

Fraudeonderzoek sociale woningen loont 
In 2021 kondigde N-VA-minister Matthias Diependaele de strijd aan tegen sociale 
huurders met een eigendom in het buitenland. Sociale huisvestingsmaatschappijen 
konden samenwerken met private onderzoeksbureaus om na te gaan of sociale 
huurders eigendommen hebben in het buitenland. Een logische stap, want sociale 
woningen moeten voorbehouden blijven voor mensen die er echt nood aan hebben. 

Onderzoek in Diest
De N-VA vroeg om dergelijk onderzoek 
ook in Diest uit te voeren. Uit de voorlo-
pige cijfers blijkt dat er ondertussen één 
huurder tegen de lamp liep. Die moest 
de sociale woning verlaten en een fikse 
schadevergoeding betalen.

Blijven volharden
N-VA Diest vraagt het stadsbestuur om 

te blijven volharden. “We willen weten 
of dat onderzoek zich naar alle sociale 
huurders richt. In bepaalde – zelfs klei-
nere – gemeenten stuurde men eerst een 
informatiebrief naar alle sociale huur-
ders. Dat leidde bijvoorbeeld in Maas-
mechelen al tot veertig huurders die 
toegaven buitenlandse eigendommen te 
hebben”, zegt N-VA-gemeenteraadslid 
Albert Volders. “Dat onderzoek is belang-

rijk. We kunnen niet toelaten dat mensen 
die in het buitenland eigendommen heb-
ben, hier een sociale woning betrekken op 
kosten van de belastingbetaler.”

Deze bladzijde uit het fi nanciële overzicht vermeldde de schepen handig niet. De schulden stijgen tot 31 miljoen euro.

Bij het eerste fraudeonderzoek liep al één huurder tegen de lamp. N-VA Diest wil het onderzoek verderzetten.

Wist u dat …
… de kostprijs van de computerhacking waarvan de stadsdiensten slachtoffer werden ondertussen opliep tot 
713.215 euro? De stad wil dat naar eigen zeggen betalen met geld uit het ‘Toekomstfonds ter bestrijding van cyber-
criminaliteit’ van netbeheerder Fluvius. Echter, uit navraag door N-VA Diest blijkt dat het om een fonds gaat om open-
bare ledverlichting te installeren. Worden die plannen dan uitgesteld? Mag het stadsbestuur dat fonds wel gebruiken 
om de hackingfactuur te betalen? We stelden die vragen op de gemeenteraad. Wordt vervolgd.

… het stadsbestuur eindelijk ingrijpt tegen de leegstand in het winkelcentrum van Diest? Zo komt er een hogere 
leegstandsbelasting en geeft de stad premies aan handelszaken die zich willen vestigen in het kernwinkelgebied. Dat 
kernwinkelgebied wordt overigens verkleind. Enkele maanden geleden interpelleerde N-VA-gemeenteraadslid Albert 
Volders het stadsbestuur nog over de toenemende leegstand. We zijn blij dat het stadsbestuur maatregelen neemt. 

… heel wat leden van N-VA Diest 
in januari naar het ledenontbijt 
kwamen? De bestuursleden hadden 
elk lid persoonlijk uitgenodigd.
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Betalend parkeren stationsomgeving: 
liever centen dan veiligheid
Nadat de NMBS de stationsparking in Diest betalend maakte, 
besloot het stadsbestuur prompt om ook het parkeren in de 
stationsomgeving betalend te maken. “Om het parkeren veilig 
en gestructureerd te laten verlopen”, klinkt het. “Nonsens”, 
vindt N-VA Diest. “Het enige verschil is dat inwoners van Diest 
en deelgemeenten alweer extra moeten betalen. En qua veilig-
heid is het eigenlijk nog erger geworden.” De N-VA vraagt 
maatregelen. 

Zure appel
De stationsomgeving wordt groener en de schabouwelijke 
Turhoutsebaan wordt eindelijk aangepakt. Dat is het goede 
nieuws. Maar voor de vele pendelaars uit Diest en onze deel-
gemeenten is de appel toch wat zuur. Niet alleen is de stations-
parking betalend, ook in de omliggende straten moet men nu 
betalen om te parkeren. 

Extra cashen voor stadsbestuur
“Volstrekt overbodig”, vindt ondervoorzitter Xavier Lesenne.
“Alsof de pendelaars nu plots allemaal in de omliggende straten 
zouden gaan parkeren. De Fort Leopoldlaan stond sowieso al 
vol geparkeerd, ook toen de stationsparking nog gratis was. Hier 
is gewoon een een-tweetje gespeeld met de NMBS. En ondertus-
sen kan het stadsbestuur nog wat extra cashen.”

Levensgevaarlijk
“Dat ze met dat geld dan maar snel iets doen aan de veiligheid 
in de Fort Leopoldlaan. De oversteekplaats voor voetgangers 
is levensgevaarlijk. Daar moet dringend infrastructuur komen 
zodat de auto’s vertragen bij het zebrapad. En waar zijn de par-
keerplaatsen voor gehandicapten?”

“N-VA Diest is geen voorstander van het betalend parkeren in 
de stationsomgeving, maar we vrezen dat het stadsbestuur niet 
op zijn beslissing zal terugkomen. Dan eisen we wél dat men iets 
doet aan de verkeersveiligheid”, besluit Xavier Lesenne. 

Een bloemetje voor een Diestenaar
Ayan Mohamud Yusuf 
Enkele keren per jaar zet N-VA Diest 
een bewoner in de bloemetjes die zich 
verdienstelijk maakt voor de mensen en 
de samenleving. In Diest en soms ver 
daarbuiten.

Ayan Mohamud Yusuf
We gingen op bezoek bij Ayan Mohamud 
Yusuf. Zij werd geboren in Mogadishu in 
Somalië en ontvluchtte in 1991, na het uit-
breken van de burgeroorlog, haar land. Zij 
geraakte gescheiden van haar familie en 
kwam na vele omzwervingen op 17-jarige 
leeftijd in Brussel terecht. Ze ging er naar 
school en werkte als protocollair verant-
woordelijke op de kabinetten van onder 
meer Yves Leterme en Geert Bourgeois. 
Momenteel werkt ze op het kabinet van 
Vlaams minister-president Jan Jambon.  

Boek
Ze schreef het boek Op weg naar vaste grond over haar ervaringen tijdens haar weg naar een stabiel leven in Diest. En om haar ver-
leden te verwerken. Elke woensdag helpt ze als vrijwilliger enkele kinderen van nieuwkomers met hun huiswerk. Thuis hebben die 
jongeren een andere cultuur dan op school. Ayan helpt hen op weg om te leren luisteren en zich aan beide omstandigheden aan te 
passen. Op die manier kunnen zij in ons land ook vaste grond voelen en de nieuwe samenleving accepteren en respecteren.

Scholen in Afrika
De zorg voor de toekomst van kinderen krijgt haar bijzondere aandacht. Tijdens haar vakantie gaat ze naar Afrika en werkt ze voor 
vzw Marodi – Onderwijs voor de kinderen. Die organisatie richt in Afrika scholen op voor kinderen in vluchtelingenkampen om hen 
een beter toekomstperspectief te bieden.

Wat staat er op het spel in 2024?
2024 wordt een scharnierjaar voor de Vlamingen. Het is het jaar waarin u zich kan uitspreken over de richting die Vlaande-
ren moet uitgaan. In mei trekken we naar de stembus voor de Europese, federale en regionale verkiezingen en op 14 oktober 
bepaalt u tijdens de gemeenteraadsverkiezingen de toekomst van onze stad. U krijgt in 2024 de belangrijke taak om te kiezen 
wie u zal vertegenwoordigen op alle bestuursniveaus. 

Gewijzigde spelregels
Wist u dat de spelregels van de gemeenteraadsverkiezingen gewijzigd werden? U bent niet meer verplicht om naar de stembus te 
gaan en u kan enkel nog stemmen op personen. Lijststemmen zijn niet meer mogelijk. Ook het sluiten van voorakkoorden werd 
aan banden gelegd. Na de verkiezingsuitslag heeft de persoon met de meeste voorkeursstemmen van de grootste lijst twee weken 
lang een exclusief initiatiefrecht om een nieuwe coalitie te vormen en zichzelf als kandidaat-burgemeester voor te stellen. 

Tijd voor verandering
“Die nieuwe regels zullen een heel andere dynamiek teweegbrengen in onze stad. Uw stem zal een niet te onderschatten impact 
hebben. Ze zal van groot belang zijn om het beleid in onze stad een nieuw elan te geven, weg van de aankondigingspolitiek van de 
huidige bestuursmeerderheid. Minder roepen, meer doen”, zegt Allessia Claes, Vlaams Parlementslid en meter van onze lokale 
N-VA-afdeling.

Nieuwe huisstijl en stadslogo zijn zotte kosten
Het stadsbestuur van Diest besliste eind februari om het stadslogo en de huisstijl te vernieuwen. Daarvoor stelt het 
45.000 euro ter beschikking. “Zotte kosten”, vindt N-VA Diest. “De huisstijl werd nog maar pas drie jaar geleden 
opgefrist. Gaat men bij elke nieuwe legislatuur belastinggeld spenderen aan een nieuw logo? En die 45.000 euro zal 
de volledige kost niet dekken, want alle bestikkering, vlaggen, briefpapier … moet vernieuwd worden”, zegt fractie-
voorzitter Frederik Boone.

Overbodige uitgaven 
In tijden van budgettaire krapte zijn dit soort uitgaven compleet overbodig. De laatste opfrissing van de huisstijl dateert 
nog maar van 2020 en er is niets fout mee. “Het logo oogt nog steeds fris, met de opvallende oranje kleur die bij onze 
Oranjestad past”, zegt Frederik Boone. “Gaan we bij elk nieuw stadsbestuur telkens het logo veranderen? Er zijn wel zin-
nigere zaken te doen met 45.000 euro aan belastinggeld.” 

Daarenboven zal het volgens Frederik niet bij die 45.000 euro blijven. “Een nieuw logo, dat wil ook zeggen dat alle logo’s 
moeten vervangen worden op voertuigen, vlaggen, briefpapier, website … Dat zijn allemaal zotte kosten die niet nodig 
zijn in tijden van budgettaire krapte. Mogen we het stadsbestuur erop wijzen dat de hacking van vorig jaar de stadskas al 
ruim 700.000 euro gekost heeft?”

Wat als Diest fusioneert?
Frederik Boone geeft nog een reden aan waarom de huisstijlvernieuwing geen goed idee is. “We zitten volop in een denk-
oefening rond een mogelijke fusie. Zo’n fusie, mocht die er komen, gaat altijd gepaard met een nieuwe huisstijl. Waarom 
dan nu geld steken in een vernieuwing? De N-VA roept het stadsbestuur daarom op om de plannen voor een nieuw 
stadslogo op te bergen, want die zijn budgettair onverantwoord en compleet overbodig.”

Diest Durft: 
verkiezingspropaganda 
op uw kosten
Het stadsbestuur Open Diest/DDS is ruim op tijd begonnen 
met zijn verkiezingscampagne … op uw kosten. Het magazine 
Diest Durf is niets meer dan een politiek pamflet waarmee het 
bestuur zich paginalang op de borst klopt. Allemaal fijn. 

Maar waarom moet dat op kosten van de stad, en dus met uw 
belastinggeld? Kostprijs: 8.597 euro. 

Stadsbestuur doekt sportraad op
“Het bestuur wil geen pottenkijkers”
Het stadsbestuur besliste om de sportraad op te doeken. Een merkwaardige zet. Een sportraad is een belangrijk adviesorgaan 
voor het sportbeleid van een gemeente. Maar het bestuur wil liever geen pottenkijkers. Als doekje voor het bloeden komen er 
overlegmomenten, aangezwengeld door de typische ‘hoera’-propaganda van het stadsbestuur. “Slecht gespeeld inspraaktoneel”, 
zegt N-VA-fractievoorzitter Frederik Boone. 

N-VA Diest vraagt maatregelen om de veiligheid 
in de Fort Leopoldlaan te verbeteren. In ruil 
voor het betalend parkeren mag dat wel. 

Ayan ontvluchtte haar geboorteland en bouwde in Vlaanderen een nieuw leven 
op. Nu begeleidt ze kinderen van nieuwkomers. Dat verdient een bloemetje, dat 
ze kreeg uit de handen van secretaris Lieve Sels en gemeenteraadslid Lydia 
Mertens.

Het stadsbestuur zet de sportraad buitenspel. 
Welke adviesraden volgen nog? 

Sportraad betaalt prijs
In 2019 communiceerde het stadsbestuur zijn ambitieus sport-
plan, met onder meer een nieuw zwembad, nieuwe sportinfra-
structuur in de Warande en nog meer. Bij de voorstelling van 
de plannen was er heel wat protest tegen de schrapping van de 
400 meter-atletiekpiste. N-VA Diest redde via een motie uit-
eindelijk de 400 meter-piste, maar de sportraad betaalt nu een 
zware prijs: hij wordt opgedoekt. Weg inspraak. 

Inspraakmomenten
“Wie zijn of haar zegje wil doen over het sportbeleid kan nu 
terecht op overlegmomenten. Daarvan waren er vijf voorzien, 
nu nog maar twee. En zoals steeds zal de beslissing vooraf al 
genomen zijn”, zegt Frederik Boone. “We vroegen op de ge-
meenteraad tot driemaal toe of het stadsbestuur van plan is om 
nog meer adviesraden op te doeken, maar op die vraag kregen 
we geen antwoord. We blijven het van zeer nabij opvolgen.”
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U moet in 2024 niet meer stemmen voor de gemeenteraad. Maar u doet dat best wel. 
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